
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 635 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 3. juli 2007 
 

Spørgsmål 635: 
"Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 30. juni 2007 fra Carsten 

Eilertsen vedrørende kræftbehandling, jf. alm. del – bilag 638" 

 

Svar: 
I lighed med tidligere henvendelser undrer Carsten Eilertsen sig over, at 

Sundhedsstyrelsen ikke har indgået aftaler med udenlandske sygehuse om 

behandling af kræftpatienter. Forklaringen herpå er fortsat, at det i første 

række er regionernes ansvar at finde andre tilbud til patienter, som det en-

kelte sygehus ikke kan behandle inden for den fastsatte maksimale vente-

tid. Er der behov for en sådan aftale, bør den således indgås af regionerne, 

sådan som det er sket i forhold til strålebehandling. Dette udelukker ikke, at 

der – som det er almindelig praksis – kan indgås konkrete aftaler om be-

handling af enkeltpatienter. 

 

Jeg kan i øvrigt oplyse, at jeg den 3. juli besvarede det brev af 10. juni, som 

Carsten Eilertsen henviser til. 
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